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SLOVENSKO: Akcionári Slovenských elektrární v piatok neodobrili zmluvu o dodávke
zlacnenej elektriny pre domácnosti.

Tento týždeň budú akcionári – taliansky Enel, česká skupina EPH, ktorú spoluvlastnia český
miliardár Daniel Křetínský a slovenský finančník Patrik Tkáč a slovenské ministerstvo hospodárstva –
pokračovať v rokovaní a hľadaní riešenia. Dôvody nepodpisu zmluvy nie sú jasné.

Pritom ešte na začiatku tohto decembra premiér Eduard Heger s Matovičom sľubovali, že cena
elektrina sa nezmení a domácnosti budú platiť toľko, čo tento rok. Ministerstvo financií ani
hospodárstva na otázky denníka nereagovali.

Foto: TASR, Pavel Neubauer Na snímke generálny riaditeľ Slovenských elektrární a.s., Branislav
Strýček počas tlačovej konferencie k 3. a 4. bloku jadrovej elektrárne Mochovce (EMO).

Medzitým však vláda schválila novú daň pre výrobcov elektriny, na čo Slovenské elektrárne
zareagovali, že to môže ohroziť memorandum, ktoré sa podpísalo na začiatku roka 2022.

V polovici februára 2022 vládni predstavitelia predstúpili pred verejnosť, aby spolu so Slovenskými

https://cz24.news/lacna-elektrina-nebude-hrozia-extremne-narasty-slovenske-elektrarne-odmietaju-memorandum-byvaly-sulikov-tajomnik-galek-ma-informacie-ze-je-za-tym-matovic/
https://cz24.news/lacna-elektrina-nebude-hrozia-extremne-narasty-slovenske-elektrarne-odmietaju-memorandum-byvaly-sulikov-tajomnik-galek-ma-informacie-ze-je-za-tym-matovic/
https://cz24.news/lacna-elektrina-nebude-hrozia-extremne-narasty-slovenske-elektrarne-odmietaju-memorandum-byvaly-sulikov-tajomnik-galek-ma-informacie-ze-je-za-tym-matovic/
https://cz24.news/lacna-elektrina-nebude-hrozia-extremne-narasty-slovenske-elektrarne-odmietaju-memorandum-byvaly-sulikov-tajomnik-galek-ma-informacie-ze-je-za-tym-matovic/


elektrárňami ohlásili tzv. memorandum o lacnej elektrine.

Ministri vtedy uviedli, že jedna domácnosť vďaka tomuto kroku ušetrí 500 eur za dva roky. Dovedna
pôjde zhruba o jednu miliardu eur.

V súčasnosti je tiež neistá podoba rozpočtu na rok 2023. Politici sa zrejme do konca roka nedohodnú.
Je teda otázne, kto dodávateľom energií preplatí elektrinu a plyn, ktorú draho nakúpia na trhoch a
lacno majú dodať domácnostiam a firmám.

Bývalý Sulíkov tajomník Galek má
informácie, kde viazne dohoda s
elektrárňami. Je za tým Matovič
Štátna pomoc v boji s drahými energiami je ohrozená. Upozorňuje na to strana Sloboda a Solidarita
(SaS), ktorá potvrdila nepodpísanie zmluvy medzi Slovenskými elektrárňami a štátom o dodávke
zastropovanej silovej elektriny pre domácnosti. Za všetkým má byť podľa bývalého štátneho
tajomníka ministerstva hospodárstva a súčasného poslanca za stranu SaS Karola Galeka
Ministerstvo financií SR.

Foto: TASR Štátny tajomník ministerstva hospodárstva Karol Galek

„Podľa mojich informácií je za tým opäť ministerstvo financií, ktoré s podpisom nesúhlasí. Dôvodom
má byť to, že ministerstvo financií by radšej túto elektrinu (vyčlenenú na pomoc pre domácnosti
v objeme zhruba 6 terawatthodín – pozn. red.) zdanilo. Vyzývam ministerstvo financií a
hospodárstva, aby podpísali túto zmluvu, aby bola zabezpečená elektrina pre domácnosti,“ povedal



na utorňajšej tlačovej besede Galek.

Ministerstvo hospodárstva, ako aj Slovenské elektrárne pre agentúru SITA na tento problém zatiaľ
nereagovali.

Celá pomoc s energiami je podľa už opozičnej strany SaS nastavená zle. „Jednak nemotivuje ľudí
žiadnym spôsobom šetriť. Celá pomoc je postavená na štátnom rozpočte. To znamená ľudia aj
podnikatelia si zaplatia za energie vo faktúrach a aj priamo z daní,“ dodal Galek.

Opatrenia, ktoré mali pripravovať nominanti SaS ešte pred ich odchodom z vlády, neboli podľa
Galeka naviazané na štátny rozpočet, neboli však dotiahnuté do úspešného konca. „Či už to bolo
napríklad použitie plynu zo železnej rezervy, ktorú máme na Morave. Vďaka tomuto plynu by sme
v štátnom rozpočte ušetrili 1,7 miliardy eur. Taktiež sme navrhovali využiť elektrinu z vodných
elektrární. Žiaľ ani toto sa neudialo,“ zdôraznil Galek, ktorý upozornil, že tohtoročný rozpočet je
navýšený o 1,5 miliardy eur, ktoré môžu smerovať na pomoc s drahými energiami aj v budúcom rok.
Využiť môžeme podľa neho aj nevyčerpané eurofondy vo výške viac ako jednej miliardy eur.
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